
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2011-11-22, § 6 

 

 Tid Tisdagen den 22 november 2011 kl 16.30 – 17.25 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Måndagen den 28 november 2011 

 
 

 

 

Madeleine Sjöstedt   Jakop Dalunde 

  

Närvarande  
 

Beslutande ledamöter: 

 Madeleine Sjöstedt (FP) ordförande  

Jakop Dalunde (MP) vice ordförande 

 

Billy Östh (M) 

Peter Jönsson (M) 

Lennart Jansson (M)  

Per Altenberg (FP) 

Elisabeth Svensson (C)  §§ 5- 14 

Bengt Sandberg (S) 

Sonja Pagrotsky (S) 

Nicklas Nilsson (S) 

Ewa Larsson (MP) 

 

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Sten-Åke Larsson (M) för Anna Cederschiöld (M)  

Martin Engman (S)  för Mattias Ericson (V) 

Erik Hafström (M) för Elisabeth Svensson (C) §§ 1-4 

 

Ersättare: 

Mikael Eskman (M)  §§ 5-14 

Petter Krönmark (M) 

Johan Möller  (M) 

Tom Hedrup (M) 

Lloyd Lindgren (Fp) 

Jeanette Hemmingsson (S) 

Daniel Almgren (MP) 

Torkel Tigerschiöld (MP) 

 
Tjänstemän 

 Tillförordnad förvaltningschefen Ingrid Gyllfors, Lena-Maria Karlsson, Anita 

Granlund, Tommy Waldnert, Daniel Öhman, Jonas Holmer, Karin Dyne – Wernberg, 

Birgitta Andersson, Daniel Edenbergh, Pontus Werlinder, Olle Sjöblom. 

Borgarrådssekreteraren Jonas Uebel samt personalföreträdarna Rolf Bodin, Birgitta 

Andersson och Lillemor Öhman.  



  

 

 

 
 § 6 

Miljöklassning av befintliga byggnader                                                         
Dnr 4.1-454/2011 
 
Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt fastighetskontorets förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden uppdrar åt kontoret att genomföra en förstudie i enlighet med 

 kontorets tjänsteutlåtande.  

Handlingar i ärendet 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande från den 31 oktober 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar enligt 

fastighetskontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Billy Ösths 

m.fl. (M) och Elisabeth Svensson (C) enligt följande: 
 

 Stockholms stad har ambitiösa miljömål och för en ansvarsfull miljöpolitik. Det 

 ska vi fortsätta med. En del i detta arbete handlar om att tillse att stadens 

 fastigheter förvaltas på ett långsiktigt hållbart sätt. Fastighetsnämnden arbetar 

 därför på flertalet fronter mot målet att minska verksamhetens och stadens miljö- 

 och klimatpåverkan. Exempelvis genom energiprojektet, driftoptimering, gröna 

 hyresavtal, anläggandet av gröna tak och urbana odlingar och den påbörjade 

 uppbyggnaden av ett miljö- och kvalitetsledningssystem. Nu påbörjar vi nästa 

 miljöprojekt. Hela fastighetsbeståndet ska miljöklassas. 

 

 Detta kommer på ett bra sätt att komplettera det befintliga miljöarbetet och 

 medföra en kvalitetsstämpel på beståndet, d.v.s. de fastigheter som 

 Fastighetskontoret förvaltar. En aktiv och attraktiv hyresvärd som hjälper 

 verksamheterna och kunderna att uppnå högt satta miljömål. 

 

 En miljöklassning av en befintlig byggnad bör inte heller ses som en 

 engångsföreteelse utan som en del av ett långsiktigt förbättringsarbete. Desto 

 högre nivå/betyg som uppnås desto fler krav måste uppfyllas och desto mer 

 arbete krävs. Kraven som inte uppfylls direkt formuleras om till en 

 handlingsplan, för att byggnaden till kommande omcertifieringstillfällen ska 

 lyckas erhålla en högre klassning. Slutmålet är byggnader, förvaltning och 

 inomhusmiljö i toppklass. 

 

 Miljöklassade fastigheter leder till en effektivare förvaltning, bättre miljö samt är 

 dessutom ett steg mot visionen om ett Stockholm i världsklass. Stockholm ska 

 även fortsättningsvis vara ett internationellt föredöme i klimatarbetet. 



  

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


